
Poznatky zo stretnutia s predsedami súdov 

 

 

 Predsedníčka Súdnej rady Slovenskej republiky sa v priebehu mesiacov 

jún 2024 a júl 2024 osobne stretla so všetkými predsedami všetkých súdov     
na Slovensku.  

Predsedovia súdov tlmočili bohužiaľ množstvo problémov, ktoré majú 
negatívny vplyv na chod a fungovanie jednotlivých súdov. Najvypuklejšie 
problémy možno zhrnúť do základných téz, ku ktorým sa podrobnejšie súdna 
rada vyjadrí v rozprave k tomuto bodu programu. 

 

Vytvorenie pracovísk okresných súdov  

 

- neprinieslo zlepšenie dostupnosti pre účastníkov konaní, pracoviská sú 
neefektívne z viacerých pohľadov, 

- zvýšili sa finančné výdavky na chod súdov, 
- súdne osobné motorové vozidlá jazdia medzi sídelným súdom 

a pracoviskom minimálne jeden krát za deň, 
- sudcovia precestujú množstvo času na pojednávania, 
- pri návrhoch na väzby – iný okres aj z pohľadu polície a prokuratúry, 

predsedovia súdov žiadajú zrušenie pracovísk a vrátiť ich stav do obdobia 
pred novou súdnou mapou. 

 

Personálny substrát 

 

- je potrebné zabezpečiť v prípade odchodu sudcu do dôchodku 
a odchodu sudcu na súd vyššieho stupňa automatické pridelenie 
miesta, resp. ponechať sudcovské miesto na danom súde, 

- administratíva zabezpečujúca správu súdu je personálne 
poddimenzovaná a agenda narastá, 

- prehodnotiť limitujúci počet podpredsedov aj na okresných súdoch, 
- veľmi nízke platové ohodnotenie administratívneho aparátu, 
- podstatným spôsobom navýšiť počet čakateľov po vzore prokuratúry, 
- zvýšiť rozdiel vo výške platov medzi sudcami okresných /mestských/ 

súdov, sudcami krajských súdov a sudcami najvyšších súdov, 



- mestské súdy v Bratislave /hlavne civilný/ majú katastrofálny stav 
sudcov aj administratívy. 

 

Výberové konania 

 

- hromadné výberové konania je potrebné zrušiť, sú zdĺhavé 
a neefektívne, 

- presunúť výberové konania aj na sudcov na súdy prvého stupňa         
na predsedov krajských súdov, 

- preklad z cudzieho jazyka zrušiť ako povinnú časť výberového konania, 
- fungovanie a spôsob hodnotenia hodnotiacimi komisiami je potrebné 

legislatívne zmeniť. 
 

Špecializácia 

 

- poručenskú a obchodnú agendu je potrebné vrátiť na všetky krajské 
súdy, je problém s pracovníkmi sociálnej kurately, ktorí odmietajú chodiť 
mimo svoj región, pojednávania mimo budov daných odvolacích 
súdov sú neefektívne, časové náročné a predlžujú konania, 

- nespokojnosť s prácou analytického centra a jeho výstupmi, nie je 
jasné, prečo Analytické centrum MS SR komunikuje mimo webovú 
platformu ministerstva spravodlivosti, 

- ustáliť v zákone minimálnu prax sudcu pri možnosti prihlásiť sa                
na výberové konanie na súd vyššieho stupňa, 

- správne súdy majú za sebou prvý rok, pričom Správny súd v Bratislave 

stále nie je plne obsadený, čo má vplyv na rýchlosť konania, keďže 
sudcovia sú preťažení, množstvo sudcov správnych súdov /vrátane 
NSS/ nepracovalo pred nástupom na v správnom súdnictve, ide         
pre nich o nový druh agendy. 

 

Najvyšší súd a Najvyšší správny súd 

 

- obaja predsedovia  vyslovili potrebu dvoch asistentov na jedného 
sudcu, 

- legislatívne je potrebné upraviť vzťah analytických pracovísk a možnosť 
využitia ich výstupov, 



- je potrebná revízia analytických výstupov vrátane tých štatistických 
v správnom súdnictve, vrátane evidencie v súdnom manažmente, ktorý 
dostatočne nereflektoval na špecifiká správnej agendy.  
 

Iné 

 

- mnoho budov súdov potrebuje rekonštrukciu, ale neboli zahrnuté        
do plánu obnovy, a tým vznikol problém s financovaním, 

- budovy mestských súdov v Bratislave, 

- revízne správy je potrebné zrušiť, keďže hodnotenie sudcov je 
zabezpečené cez hodnotiace komisie a ekonomická časť resp. časť 
týkajúca sa budov a personálnej obsadenosti súdov sa rieši po celkom 
inej línii – predsedovia súdov, riaditelia správy súdov, 

- potreba prijatia zákona o štátnej službe v justícii. 
 

 

V Bratislave, 

5. septembra 2024  

 


